简  介
天涯海角游览区，位于三亚市区西南23公里处，以美丽迷人的热带自然海滨风光，悠久独特的历史文化和浓郁多彩的民族风情驰名海内外。
“天涯海角”一词，早时是用来表达一种异乡的情结，经过千百年的积淀，承载了丰富深刻的文化内涵。清雍正年间崖州知州程哲在景区的海滨礁石上题刻了“天涯”二字，民国时期抗日将领王毅将军又在相邻的巨石上题写了“海角”二字。1961年郭沫若题写“天涯海角游览区”使这里成为名副其实的“天涯海角”。
与“天涯”、“海角”石相隔不远的“南天一柱”也是景区内一大自然奇观。昂然挺立的巨石雄峙南海之滨、笑傲惊涛骇浪，颇有伟岸巨人般的凛凛风姿。展开1990版2元人民币的背面，您会发现这精彩撼人的石景竟深入在华夏儿女每一天的柴米油盐酱醋茶之中。
清康熙五十三年（1714年），三位钦天监钦差奉康熙皇帝谕旨在下马岭海边题刻“海判南天”石刻，以此为中国疆域的天地分界处。
每年12月在天涯海角游览区举办的“中国三亚天涯海角国际婚庆节”截止2014年已经是第18届，成为三亚的品牌活动。在这人生的驿站和情缘的港湾，我们见证了千百对恋人，共同立下爱的誓言，奔向幸福的婚姻和生活。
今天的天涯海角，碧海、青山、白沙、巨磊、礁盘浑然一体，宛若七彩交融的丹青画屏；椰林、波涛、渔帆、鸥燕、云霞辉映点衬，形成南国特有的椰风海韵。天涯海角游览区使人们心中的“天涯情结”找到了物化的载体，每年四方游人慕名来到他们向往的这块圣地。
请到天涯海角来，这里四季春常在。
Brief introduction

Tianya-Haijiao Scenic Area is located 23 km southwest of Sanya urban area, famous for its beautiful and tropical natural seaside scenery, long and unique historical culture as well as rich and colorful ethnic customs.

The word "Tianya Haijiao", was used to express a foreign complex at early times, which after thousands of years of accumulation, has borne abundant and profound cultural connotation. During Yong Zheng years of Qing Dynasty, the magistrate of Yazhou Cheng Zhe inscribed "Tianya" in the scenic coastal rock, and in the period of the Republic of China the Anti Japanese commander General Wang Yi inscribed "Haijiao" on the adjacent rock. In 1961, Guo Moruo inscribed "Tianya-Haijiao Scenic Area" and made it the real "Tianya Haijiao".

Not far from "Tianya" and "Haijiao" rocks, "The Pillar of the South Sky" is also a natural wonder in the scenic spots. The upright and towering boulder stands to shore of the South China Sea, smiling to the tempestuous waves, which is full of freezing charm of a great giant. Opening the back of the 2 yuan RMB of 1990 edition, you will find this wonderful awesome stone scenery actually goes deep into Chinese people's daily life. 
In Kangxi Fifty-third year of Qing Dynasty (the year 1714), three  imperial governors inscribed "Hai Pan Nan Tian Stone Carvings" by Xiamaling seaside following Kangxi emperor's decree, as the boundary of heaven and earth of China territory.

As of 2014, the "Tianya Haijiao International Wedding Festival of China Sanya" held every December at Tianya-Haijiao Scenic Area has been the 18th, becoming a Sanya brand activity. In this stage of life and harbor of love, we have witnessed thousands of lovers, jointly making vows of love, and going toward a happy marriage and life.

Today's Tianya Haijiao, with blue sea, green hills, white sands, boulders and reef all blended into one, is like a colorful painted screen; coconut trees, waves, awnings, seagulls, and rosy clouds add radiance and beauty to each other, forming a unique Southland charm. Tianya-Haijiao Scenic Area makes people find the materialized carrier for their "Tianya complex", every year tourists from all over the world are attracted to this Holy Land that they are yearning for.
Welcome to Tianya, where it is always in the Spring.

